
Dordrecht 13 juli 2023 

Ar3kel 40 vragen RVO over het ves3gen van een AZC in Dordrecht 

Nu het kabinet is gevallen lijkt duidelijk te worden dat de omstreden ‘Spreidingswet’ (voorlopig) niet 
behandeld wordt in de Tweede kamer. Dit heeL naar de mening van Frac3e Van Waardhuizen een 
aantal consequen3es die nog niet helemaal duidelijk zijn. Het demissionaire kabinet werkte de 
afgelopen 3jd, voor de val van de coali3e, aan de Spreidingswet. In het voorstel stond onder meer dat 
gemeenten in geval van nood van bovenaf opdracht zouden kunnen krijgen om asielzoekers op te 
vangen. Dat moest voorkomen dat andere gemeenten overbelast zouden raken. Nu het kabinet is 
gevallen, wordt de Spreidingswet mogelijk controversieel verklaard. Dat betekent dat de Tweede 
Kamer er tot aan de verkiezingen, de forma3e en de komst van een nieuw kabinet niet meer over 
praat. Een aantal gemeenten maken om deze redenen nu ook pas op de plaats en zien dan ook
(voorlopig) af van een AZC.  

Frac3e Van Waardhuizen heeL hier een aantal vragen over; 

1. Het college heeL in zijn argumenta3e voor de plaatsing van een AZC in Dordrecht gebruik
gemaakt van de Spreidingswet die in de overtuiging van het college zal worden aangenomen.
Dit onder de noemer; beter zelf an-ciperen dan de opdracht krijgen.  Is het college nog
steeds van mening dat een AZC zonder basis van een Spreidingswet juist is? Zo ja, welke
argumenten zijn hiervoor in de huidige onzekere financiële situa3e?

2. Is het college het met ons eens dat alle waarborgen die zijn gesteld in de Spreidingswet nu
niet meer van toepassing zijn en de gemeente in feite risicodrager is geworden? Zo niet,
waarom niet?

3. Is het college het met ons eens dat uitstel van de Spreidingswet als deze controversieel wordt
verklaard vraagt om een andere benadering van het vraagstuk in Dordrecht? Zo niet, waarom
niet?

4. Is het college op de hoogte van het feit dat een aantal gemeenten waaronder Beverwijk een
pas op de plaats maken en nu (voorlopig) afzien van een AZC of andere opvang? De
gemeente Velsen wil eerst met de gemeenteraad over hoe nu verder. Zo ja, wat is daarop u
mening? En welke vervolgstappen gaat het college nu nemen?

5. Is het college het met ons eens dat via een landelijk overleg de consequen3es van het niet
behandelen van de Spreidingswet duidelijk moeten worden, zoals bijvoorbeeld de
financiering en gemeentelijke kosten?

6. Is het college de mening toegedaan dat bij het aantreden van een nieuwe regering die
wellicht een andere koers gaat volgen m.b.t. asielbeleid, de gemeente nu tussen3jds zelf de
kosten moet dragen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wat voor consequen3es heeL dit dan op
onze gemeentelijke begro3ng waar al een forse bezuiniging opera3e ons te wachten staat?

7. Frac3e Van Waardhuizen wil graag duidelijkheid over hoe het Rijk wil omgaan met de 
asielkwes3e (Spreidingswet) en de financiële risico’s welke wij als gemeente Dordrecht daar 
mogelijk mee lopen, zodat wij daarnaar kunnen handelen. 

Ingekomen op 19 juli 2023




